
انگار برنامه تغيير س�بك زندگ�ي زن ايراني 
فقط برداش�تن روسري از س�ر شل حجاب ها 
نيست،  اين بار قرار اس�ت چادر محجبه ها به 
عبا تبديل شود! بازيگران اصلي اين سناريو 
هم حج�اب اس�تايل ها و بلاگره�اي حجاب 
هس�تند؛ گروه هايي كه چند س�الي مي شود 
تغييرات عميق�ي در حوزه حج�اب و كالاي 
حجاب ايج�اد كرده اند و با طرح ش�عارهايي 
همچون حجاب فش�ن ي�ا اس�تايل حرفه اي 
ب�راي چادري ها،  حج�اب را آنچن�ان پر زرق 
و برق كرده اند ك�ه از فلس�فه اصلي خودش 
فاصله اي معنادار گرفته اس�ت. برنامه بعدي 
حجاب اس�تايل ها اما برداش�تن چادر از سر 
بانوان چادري و اقش�ار محجبه و جايگزيني 
آن با حجاب ه�اي ديگري همچون عباس�ت 
و براي اي�ن كار برنامه اي بلند م�دت دارند تا 
جايي كه برخي از اي�ن كمپاني ها حتي براي 
اربعين برنامه دارند و ب�ه جاي چادر، عباهاي 
توليد خودش�ان را تبليغ مي كنند و با القاي 
راحتي عبا در پياده روي به دنبال آن هستند 
تا بانوان ايراني را كه قرار است در راهپيمايي 
اربعين شركت كنند، چادر از سرشان بردارند. 
اين در حالي اس�ت كه چادر شناس�نامه زن 
ايراني اس�ت و حضور زنان محجبه و چادري 
كش�ورمان به خصوص در ش�رايطي همچون 
راهپيمايي اربعين كه حركتي نمادين و مجمع 
مس�لمانان و حتي غير مس�لمانان از سراسر 
دنياست،  نمادي از پيام سياسي و جهان بيني 
انقلاب اسلامي ماست و هيچ جايگزيني ندارد. 

حجاب استايل ها چند س��الي مي شود در حوزه 
حجاب و عفاف ورودي جدي داش��ته اند. اگر به 
سراغ صفحات آنها در فضاي مجازي و شبكه هاي 
اجتماعي برويد با مدل هايي مواجه مي شويد كه 
تنها تفاوتش��ان با ديگر بلاگرها چ��ادر پر زرق و 

برقي است كه بر سر دارند! 
مدل هايي با چهره هايي پر رنگ و لعاب و آرايش 
كرده كه چه��ره و آرايش و ژست هايش��ان هيچ 
تناسبي با مسئله حجاب و عفاف ندارد. اين گروه 
اما با برنامه به ميدان آمده اند و گروه هدفش��ان 

اقشار محجبه جامعه اند. 
 برنامه حجاب اس�تايل ها براي برداشتن 

چادر از سر زنان محجبه 
نكته قابل تأمل اينكه اين حجاب استايل ها براي 
محجبه كردن افراد ش��ل حج��اب يا بي حجاب 
به ميدان نيامده اند و به دنب��ال تصويري زيبا از 
حجاب براي اين گروه نيس��تند. مخاطب اصلي 
آنها زنان و دختران محجبه هس��تند و با روندي 
برنامه ريزي شده و خزنده ابتدا چادرهاي پر زرق و 
برق و ساير كالاهاي حجاب با حداكثر جلب توجه 
را طراحي كرده و حالا رفته رفته پوشش چادر را 
به سمت عبا برده اند و قشر محجبه و چادري را 
وسوس��ه مي كنند تا به جاي چادر از اين عباها 
اس��تفاده كنند؛  عباهايي كه طبق تبليغات آنها 
هم پوش��ش خوبي دارد و هم راحت تر است، اما 

اگر به رون��د عباهايي كه معرف��ي مي كنند هم 
توجه كنيد به روشني در مي يابيد اين عباها روز 
به روز تنگ تر و كوتاه تر مي ش��و د تا دنباله روند 
تبديل خانم هاي چادري به عبا پوش را در تبديل 

خانم هاي عبا پوش به مانتويي شاهد باشيم. 
 چادر نماد زن مسلمان ايراني 

از همه بدتر اينك��ه اين گروه ب��راي اربعين هم 
برنامه ري��زي كرده اند و به دنبال آن هس��تند تا 
خانم هايي را كه مي خواهند در حماس��ه اربعين 
ش��ركت كنند، به اس��تفاده از عبا به جاي چادر 
ترغيب كنند. اين در حالي است كه چادر حجاب 
برتر و شناسنامه زنان ايراني است. از سوي ديگر 
در حماسه اربعين افرادي از تمام كشورهاي دنيا 
حضور دارند و قطعاً به دنبال آن هستند تا رفتار 
و پوشش زائران ايراني به خصوص بانوان را رصد 
و تحليل كنند. پاسخ اين تحليل و رصد مي تواند 
گام هاي بعدي دنياي استكبار را براي در دست 
گرفتن نبض شكل دهي اجتماعي و برنامه ريزي 
براي تغييرات سياسي و ساختاري تعيين كند. بر 
اين اساس به همان اندازه كه حضور  پر شور و پر 
صلابت زائران ايراني در حماسه پياده روي اربعين 
مهم اس��ت، چگونگي اين حضور هم از اهميت 
بالايي برخوردار است. شايد به همين خاطر است 
كه امس��ال گروهي از حجاب استايل ها تصميم 

گرفته اند تا چادر را از س��ر زن ايران��ي بر دارند و 
آن را با عبا جايگزين كنند؛  مس��ئله اي كه البته 
مدت هاست از رهگذر بلاگرهاي حجاب در فضاي 
مجازي و شبكه هاي اجتماعي دنبال مي شود و تا 

حدي هم به ثمر نشسته است. 
 ريشه ها و برنامه هاي حجاب استايل ها 

عليرضا آل داوود، كارش��ناس فض��اي مجازي و 
جنگ نرم درباره فعاليت حجاب اس��تايل ها به 
»جوان« مي گويد: » فضاي اينس��تاگرام نه تنها 
براي كس��اني كه تغيير س��بك زندگي دادند و 
اعتقادي به حجاب و عفاف و پوشش ندارند، تأثير 
گذاشته اس��ت، بلكه در بين برخي از كساني كه 
اعتقادي به پوشش دارند نيز باعث تبرج شده و 
برخي افراد با پوشش چادر هم در اينستاگرام با 
آرايش هاي غليظ تصاويرشان به اشتراك گذاشته 
مي ش��ود، به طوري كه صحنه هاي ب��دي را اين 
شبكه ضداجتماعي خلق كرده است و مي تواند 

براي ما در بلندمدت آسيب زا باشد.«
از نگاه وي متأسفانه امروزه در شبكه هاي اجتماعي 
شاهد شكل گيري پديده اي تحت عنوان مدلينگ 
حجاب هس��تيم كه از س��وي بلاگر هاي حجاب 

تصاوير بسيار زننده اي منتشر مي شود. 
اين كارشناس درباره ريشه هاي حجاب استايل ها 
در كش��ور تأكي��د مي كند: » حجاب اس��تايل ها 

موضوعي اس��ت كه س��ال ها قبل توس��ط رژيم 
صهيونيستي در اينستاگرام در كشورمان به راه 
افتاد و ما شاهد بوديم كه در حال نفوذ شناختي 
نرم و ايج��اد تغيير در س��بك زندگي خانم هاي 
چادري و محجبه هس��تند. اين ن��وع مدلينگ 
متأس��فانه نوع جديدي از خودنمايي را به بهانه 
گسترش حجاب در پيش گرفته و يك زنگ خطر 
بسيار جدي است كه مي تواند براي نقش زن در 

جامعه ما خطرناك باشد.«
آل داوود تأكيد مي كند: » حجاب استايل ها نگاه 
تجاري به دين دارند و با اينكه حد و حدود پوشش 
را رعايت مي كنن��د، اما محت��واي آن را رعايت 
نمي كنند و متأسفانه براي زن در جامعه ما نقش 
تجاري تعريف مي كنند. اين همان چيزي است 
كه در غرب با مدلينگ براي خانم ها اتفاق افتاد 
و مي تواند براي ما آسيب بسيار زيادي به دنبال 

داشته باشد.«
 تدبير در برابر تهاجم حجاب استايل ها

اصلًا سفر اربعين سفر سختي است و كساني كه 
مي خواهند راهي اين سفر شوند بايد بدانند براي 
راحتي نمي روند؛  ما قرار است در اين مسير جاي 
پاي زينب و ام الكثوم،  رب��اب و ليلا قدم بگذاريم 
با آنها همنوا ش��ويم تا از اين سفره معنوي حظ 
و به��ره لازم را ببريم، اما راه��كار مواجهه با نوع 
جديد تهاجم فرهنگي در قالب حجاب استايل و 
جايگزيني چادر با عبا و رفتارهايي از اين دست 

چيست؟   
آل داوود در كنار مباحثي همچون ارتقاي سواد 
رس��انه اي،  بر الگوس��ازي براي زنان مس��لمان 
كش��ورمان تأكيد مي كن��د و مي گويد: » تبيين 
اين مسئله بسيار مهم اس��ت كه حجاب با علم و 
دانش و پيش��رفت زنان هيچ مخالفت و تناقضي 
ندارد و نمايش زنان محجبه اي كه توانس��ته اند 
به جايگاه بس��يار خوبي در پيشرفت هاي علمي 
و حوزه هاي علمي اجتماعي دس��ت پيدا كنند، 

بسيار مؤثر است.«
 از ن��گاه وي بايد اين الگوس��ازي را ب��ا توجه به 
جنگ شناختي دشمن در حوزه فضاي مجازي 
و شبكه هاي اجتماعي به خصوص اينستاگرام و 
شبكه هاي اجتماعي ديگر داشته باشيم. اينها از 
مسائل بسيار مهمي است كه ما بايد شخصيت 
زن را به ماهوي خود يعني زن��ي كه از دامانش 
مرد به معراج مي رود، نشان بدهيم و تلاش كنيم 
دخت��ران و زنانمان را با الگو ه��اي ديني تربيت 
كنيم و اين موضوع بسيار مهمي است. در فضاي 
مجازي بايد قوانين مناس��ب گذاشته شود و از 
سوي ديگر در فضاي فرهنگ س��ازي با ارتقاي 
سواد رسانه اي مرد ها را هم به سمتي ببريم كه 
با هر پديده اي در فضاي مج��ازي برخورد هاي 
سطحي نداشته باش��ند و از اين طريق بتوانيم 
كنترل كنيم تا مرد هاي ما هم به دنبال ش��بكه 
مجازي و حوزه هاي مدلينگ اسلامي و مدلينگ 
حجاب نباش��ند. اي��ن مي تواند براي ما بس��يار 
راهگشا باشد كه در اين فضا، فضاي مجازي مان 

را از ر هاشدگي و ول بودن دربياوريم. 

رئيس نهاد نمايندگي مقام معظم رهبري در دانشگاه ها:

وظيفه حلقه هاي مياني دميدن روح عزت الهي در جامعه است

حجاباستایلهاعلیهچادرمحجبهها
چادر شناسنامه زن ايرانی، نمادی از پيام سياسی و جهان بينی انقلاب اسلامی ايران است و هيچ جايگزينی ندارد

ب�ا م�ردم در  نخب�گان و خواص�ی ك�ه 
ارتب�اط  هس�تند باي�د ت�وكل ب�ه خ�دا، 
ع�زت و قدرتمن�دی را تروي�ج كنن�د.

به گزارش مركز ارتباطات و اطلاع رس��اني نهاد 
نمايندگي مقام معظم رهبري در دانش��گاه ها، 
حجت الاسلام و المسلمين مصطفي رستمي در 
جمع دانشجويان شركت كننده در طرح حاميم 
در حرم مطهر امام رضا عليه السلام گفت: در ايام و 
روزهاي اسارت اهل بيت امام حسين عليه السلام 
در شام هستيم. دليل اشاره بنده به اين موضوع 
اين اس��ت كه از نظر ظاهري كسي به اين اتفاق 
نگاه كند، مي گويد كه ام��ام و جبهه حق با تمام 
قالب ها در عاشورا شكست خورده است. شما در 
ظاهر اين شكست را مي بينيد و ابن زياد با همين 
نگاه به اهل بيت حضرت مي گويد كه مي بينيد 

خداوند با شما در كربلا چكار كرد. 
وي در ادامه اف��زود: ديگراني ه��م در آن زمان 
كه اين نگاه را داش��تند، در مدينه به امام سجاد 
عليه الس��لام طعنه مي زدند، اما امام در پاسخ به 
آنها فرمودند: هنگامي كه اذان شد، گوش بدهيد 
متوجه مي شويد كه چه كسي پيروز شده است. 
از س��ويي ديگر حضرت زينب سلام الله عليها به 
ابن زياد مي فرمايند كه من هر چه در كربلا ديدم، 
زيبايي بود و شكس��ت و تحقير و ذلت در كربلا 

نديدم: »ما رأيت الا جميلا«
رئيس نه��اد نمايندگ��ي مقام معظ��م رهبري 
در دانش��گاه ها خاطر نش��ان كرد: امروز ش��ما 
مي بينيد ك��ه نه فقط در عالم اس��لام، بلكه دنيا 
براي امام حسين)عليه الس��لام( خضوع مي كند. 
يوم الحس��ين در نيويورك، لس آنجلس، اروپا و 
هندوستان و در همه جا برگزار مي شود، اما كدام 
حسين عليه الس��لام؟ همان حسيني كه حاكم 
و امپراتور زم��ان فكر مي كرد كه او را شكس��ت 
داده است. ظاهر داستان شكست است، اما آنچه 
 حضرت زينب س��لام الله عليه��ا و راويان كربلا 

تعقيب مي كنند و به نتيجه مي رسانند، اين است 
كه اجازه ندادند آنچه طاغوت و پادشاه و خليفه 
آن زمان دنبال مي كرد؛ يعني شكست كلمه حق 

رقم بخورد و اتفاقاً پيروزي حق محقق شد. 
حجت الاس��لام و المس��لمين رس��تمي گفت: 
پيروزي را چه كساني رقم مي زنند؟ شما عزيزان 
كه با عنوان حلقه هاي مياني در بارگاه امام رئوف 
عليه السلام گرد هم جمع شده ايد، چه مأموريتي 
به عهده داريد؟ يكي از اش��تباهات انس��ان اين 
است كه در محاس��بات خودش محاسبه مادي 
بر حسابگري اش غالب شده است. بعضاً انسان ها 
بر همين اساس محاس��به و مقايسه مي كنند و 
مي گويند كه اين ميدان قابل مبارزه نيس��ت و 

شكست را مي پذيرند. 
وي در ادامه عنوان كرد: ترامپ در يك سخنراني 
اعتراف كرد و گفت كه من 7 ه��زار ميليارد دلار 
در خاورميانه هزينه كرده ام تا جمهوري اسلامي 
ايران شكست بخورد. خوب كه نگاه كنيم با اين 
هزينه ها شكست حتمي است اما در محاسبه الهي 

اصلًا اين خبرها نيس��ت. در قرآن كريم خداوند 
متعال مي فرمايد: »كم مِّن فئَِ��ةٍ قَليِلةٍَ غَلبََت فئَِةً 
« چه بسيار گروه هاي اندك كه بر  كثِيرَةَ بإِذِْنِ الَلهّهِ
گروه هاي بزرگ به اذن الهي غالب و پيروز شدند. 
وي در ادامه افزود: ما اگر اين اذن الهي و مفهوم آن 
را در اين آيه بفهميم، قطعاً در تمام مراحل پيروز 
خواهيم بود و الا با شكس��ت مواجه مي ش��ويم. 
خداوند در كلامي به جناب عيس��ي عليه السلام 
مي فرمايد كه يادت بياور م��رده زنده مي كردي 
و ك��ور بينا مي ك��ردي و بيماران را ب��ه اذن من 
پروردگار شفا مي دادي. حال چه كسي بايد روح 
اذن الهي، روح توكل به خدا و روح قدرتمندي و 
عزت را به جامعه منتقل كند؟ اين شما عزيزان 
هستيد كه مي توانيد اجازه سست شدن به جامعه 

را ندهيد و جامعه را اينگونه زنده نگه داريد. 
رئيس نه��اد نمايندگي مقام معظ��م رهبري در 
دانش��گاه ها تصريح كرد: در اتفاقات اين س��ال ها 
كاري كه دشمن كرد و برنامه اي كه دشمن داشت 
اين بود كه نظام محاس��به ايراني ها و مردم آن را 

عوض كند. اگر نظام محاسباتي عوض شد آن فرد و 
جامعه بر اساس همان عمل خواهند كرد. اگر نظام 
محاسباتي را عوض كردي ديگر 10به علاوه10، 
20 نمي ش��ود و مبناي محاس��به و زميني كه بر 
اساس آن حساب مي كنيد تعيين مي كند كه شما 
چه نتيجه اي بگيريد.  حجت الاسلام والمسلمين 
رس��تمي گفت: در مقاب��ل در محاس��به الهي 1 
بزرگ تر از 70 يا 700 مي تواند باش��د و تو با اين 
محاسبه نمي تواني بگويي كه من يك نفر در مقابل 
دشمن هستم. خداوند متعال مي فرمايد اگر 20 
نفر باشيد، قدرت شما بيش از 200 نفر از دشمن 
است. اگر مبناي محاسباتي جامعه  ما مادي گرايانه 
شد و اينگونه تعريف شد كه اگر صدقه بدهم پول 
من كم مي ش��ود، اگر به جبهه بروم جان من در 
خطر مي افتد، در اين صورت شكس��ت ما قطعي 
خواهد بود. نقطه زمين خوردن ما و نقطه پيروزي 
ش��يطان در مبارزه همين جاس��ت. شيطان شما 
را از قلت و ضعف و ناداني مي ترس��اند و در مقابل 
خداوند اتفاقاً به ش��ما قوت مي دهد و مي فرمايد 

شما زياد هستيد. 
وي عنوان كرد: دشمنان جمهوري اسلامي ايران 
به دنبال اين بودند كه جامعه ما از محاسبه الهي و 
از محاسبه اذن خدا خارج  و وارد محاسبات مادي 
ش��ود. اين جامعه در اين صورت تسليم شيطان 
و وسوسه هايش مي ش��ود، زيرا او در دل ها نفوذ 
پيدا كرده و ج��و را عوض مي كن��د، اجازه طرح 
سخن حق را نمي دهد.  وي در پايان گفت: تورم 
و گران شدن، به ستوه آوردن مردم ايران و تحريم 
اقتصادي، تغيير دين و باور مردم و خالي كردن 
دل انسان ها و سياه نمايي نسبت به آينده همگي 
از محورهاي جنگ تركيبي در سال گذشته است، 
براي اينكه مردم را به آن نقطه نااميدي و تسليم 
بكش��انند. البته مردم تو دهني محكمي هم در 
دانشگاه و هم در جامعه به دشمنان زدند و به رغم 
تمام كيد و وسوس��ه بوق هاي تبليغاتي دشمن، 

مردم تسليم دل هاي شيطان نشدند. 

 دبيركميته زيرساخت ستاد مركزي اربعين حسيني اعلام كرد: براي 
راهپيمايي اربعين امسال 7۸۶ هكتار پاركينگ با ظرفيت استقرار ۴۹7 

هزار خودرو در پايانه هاي مرزي در نظر گرفته شده است. 
 رئيس سازمان غذا و دارو گفت: از سوي بانك مركزي 2 هزار ميليارد 
تومان براي حمايت از سازمان هاي بيمه گر در قالب طرح دارويار  خبر 
داد و گفت: با وجود مش��كلاتي كه داريم، اكنون مي��زان كمبودهاي 

دارويي در كشور كمتر از ۴ درصد است. 
 رئيس كل دادگستري استان تهران از حل مش��كل اراضي تعاوني 
دانش��گاه ابوريحان موس��وم به »ش��هرك دانش« با بيش از 200 نفر 
مالباخته و حل مشكل اراضي تعاوني »كوثر فرهنگيان« با بيش از هزار 

نفر مالباخته پس از 20 سال با ورود دستگاه قضا خبر داد. 
 شهردار تهران با بيان اينكه در 23 ماهگي كار و تلاش هستيم، اظهار 
داشت: بايد بگويم از ۹۹۸ مدير شهرداري ۹02 نفر از داخل شهرداري 
انتخاب ش��دند؛ يعني ۹0/۴ درصد مديران از داخل انتخاب شدند كه 

اين افتخار بزرگي است. 
 معاون پيشگيري از آسيب هاي اجتماعي سازمان بهزيستي كشور از 
اجراي طرح خودمراقبتي ويژه نوجوانان در سال جاري خبر داد و گفت: 
اين برنامه با كمك ۹۴0 تسهيلگر اجتماعي ويژه حوزه نوجوانان 13 تا 

1۸ سال در محلات سراسر كشور اجرا مي شود. 
 معاون حقوق عامه دادستاني كل كشور گفت: ساماندهي كودكان 
خياباني كه توسط گروه هاي مجرمانه مورد سوءاستفاده قرار مي گيرند، 
بدون اجراي دقيق قانون مديريت پس��ماند و اجراي طرح هاي جامع 

بازيافت زباله هاي شهري قابل تحقق نيست. 
 رئيس هيئت مديره سنديكاي توليد كنندگان مواد دارويي، شيميايي 
و بسته بندي دارويي كشور گفت: در سه سال آينده صنعت داروسازي 

كشور به عنوان يك صنعت ارزآور شناخته خواهد شد. 
 مدير عامل شركت كنترل كيفيت هوا از انجام برنامه ريزي هاي لازم 
براي تأمين باتري با قابليت س��وآپ )جابه جايي( براي حداقل ۵ هزار 
دستگاه موتور برقي با مشاركت بخش خصوصي در سال جاري خبر داد 
و گفت: بر اساس مطالعات سياهه انتشار شهر تهران، عامل 21 درصد 
از انتش��ار آلاينده هاي گازي و 10 درصد از انتشار ذرات معلق ناشي از 
منابع متحرك، حدود 3 ميليون دس��تگاه موتورسيكلت در حال تردد 

هستند كه بيشتر آنها نيز فرسوده اند. 
 معاون حقوق��ي رئيس جمهور گف��ت: آيين نامه جامع��ي را درباره 
رمزارزها در دولت تصويب و لايحه اي را ني��ز تنظيم كرده ايم كه براي 

تبديل شدن به قانون آن را به مجلس مي فرستيم. 
 آن طور كه خبرگزاري تسنيم گزارش داده، در حالي شاهد فعاليت 
مدارس بين الملل در كش��ور هس��تيم كه بخش زيادي از اين مدارس 
برخلاف اساس��نامه خود اقدام به جذب غيرقانوني دانش آموزان فاقد 
ش��رايط مي كنند و با اقدامات خلاف قانون حاكم بر اين مدارس، اين 

مراكز به كانوني براي مهاجرت تبديل شده اند!

حسین سروقامت استقراربزرگترینبیمارستانسیار
غربآسیادرمسیرزائراناربعین

ام�ام  بني�اد احس�ان س�تاد اجراي�ي فرم�ان  ب�ه هم�ت 
بزرگ تري�ن و مجهزتري�ن بيمارس�تان س�يار غ�رب آس�يا 
جه�ت اس�تقرار در مس�ير نج�ف ب�ه كربلا مس�تقر مي ش�ود. 
در مراس��مي با حضور سرپرس��ت س��تاد اجرايي فرمان امام، معاون 
اجتماعي ستاد اجرايي فرمان امام، مدير عامل بنياد 1۵ خرداد، مدير 
عامل بنياد احسان و جمعي از مديران اين مجموعه بيمارستان مجهز 
۹۹ تختخوابي بنياد احسان جهت استقرار در عمود ۹۸۹ مسير نجف به 
كربلا، عازم عراق شد.  سرپرست ستاد اجرايي فرمان امام درحاشيه اين 
مراسم اظهار كرد: فعاليت هاي امسال ستاد اجرايي در اربعين حسيني، 
ناظر بر پركردن خلأهاي احصا ش��ده در س��ال هاي اخير و حمايت از 

مواكب مردمي است. 
عارف نوروزي افزود: بزرگ ترين و مجهزترين بيمارستان سيار خاورميانه 
در سال هاي اخير توسط ستاد اجرايي فرمان امام ساخته شده و امسال 
براي ايام اربعين اين بيمارستان كه داراي مجهزترين و پيشرفته ترين 
امكانات درماني و پزش��كي، نظير اتاق عمل، دس��تگاه س��ونوگرافي، 
اورژانس و داروخانه است در دو نقطه مرز مهران و عمود ۹۸۹ بين مسير 
نجف تا كربلا مستقر خواهد شد.  وي ادامه داد: اعزام 1۵ هزار زائر اولي 
به پياده روي اربعين در قالب پويش »سفير احسان«، ساماندهي و اعزام 
گروه هاي جهادي پزشكي شامل پزشك، پرستار و كادر درمان براي ارائه 
خدمات پزشكي، جراحي هاي اضطراري و ديگر خدمات درماني به زوار 

اباعبدالله بخش ديگري از اين خدمات است. 
نوروزي با اش��اره به اقدامات زيرساختي س��تاد اجرايي فرمان امام 
دراين خص��وص نيز گفت: اح��داث 3 كيلومتر »ج��اده كمربندي 
بركت« در پايانه مرز خسروي و تجهيز پايانه بركت، ساخت و تجهيز 
مسجد و حسينيه در مرز خس��روي، احداث 220 چشمه سرويس 
بهداشتي در مرزهاي خسروي و ريمدان توسط ستاد اجرايي فرمان 
امام امسال موجب تسهيل تردد زائران و كاهش مشكلات سال هاي 

قبل خواهد شد. 
وي خاطر نشان كرد: احداث پنج كارخانه يخ سيار در مهران، شلمچه 
و كربلاي معلي، توزيع آب معدني و اقلام مورد نياز مواكب، اس��تقرار 
20عدد مخزن 20 ه��زار ليتري آب در مرز ش��لمچه و برپايي مواكب 
درماني در مرزهاي خسروي، چذابه و ش��لمچه از ديگر اقدامات ستاد 

اجرايي فرمان امام در اربعين امسال است. 
---------------------------------------------------
اعزام۱۰هزارنفرازفعالاناجتماعي

محلاتكمبرخورداربهاربعین
رئيس سازمان داوطلبان جمعيت هلال احمر از اعزام ۱۰ هزار نفر از 
فعالان اجتماعي ۲۰۲۰ محله كم برخوردار به زيارت اربعين خبر داد. 
اولين كاروان زائران كربلا مشتمل بر فعالان اجتماعي اعضاي خانه هاي 
هلال جمعيت هلال احمر، خانه هاي ذيل س��تاد اجرايي امام خميني 
)ره(، س��ازمان بهزيس��تي و كميته امداد امام خميني )ره( وارد نجف 

اشرف شدند. 
وحيد سليمي، رئيس س��ازمان داوطلبان جمعيت هلال احمر با بيان 
اينكه 10 هزار نفر از فعالان اجتماعي 2020 محله كم برخوردار موضوع 
طرح توانمندسازي محلي و تحول اجتماع محور براي زيارت اربعين به 
كش��ور عراق عزيمت كردند، گفت: با حضور تمامي عزيزان امروز، در 
مقبره آيت الله حكيم همايشي بزرگ برگزار مي شود كه مقدمه شروع 

پياده روي اربعين خواهد بود. 
وي با اعلام اينكه در عمود 2۸۵ و كربلاي معلي ويژه برنامه هاي فرهنگي 
و حسيني براي فعالان اجتماعي برگزار خواهد شد، در خصوص عملكرد 
جمعيت هلال احمر در مح��لات 2020 گفت: يك��ي از محوري ترين 
اقدامات جمعيت هلال احمر در محلات توس��عه آم��وزش همگاني و 
نحوه مقابله با مخاطرات و ارائه خدمات حمايتي به بيماران نيازمند از 

اولويت هاي سازمان داوطلبان بوده است. 
 سليمي همچنين اجراي طرح تس��هيلگري و توسعه كسب و كار هاي 
محلي با ارائه آموزش هاي تخصصي از سوي سازمان جوانان جمعيت 
هلال احمر را از ديگر خدمات جمعيت هلال احمر برش��مرد و افزود: با 
هدايت سازمان امداد و نجات، اعضاي مستعد و با انگيزه خانه هاي هلال 
نيز آموزش هاي تخصصي امداد را با ش��عار هر خانواده يك امدادگر به 

سرانجام رسانده اند. 
وي در ادامه با بيان اينكه خيلي عظيمي از اين فعالان زيارت اولي بوده 
و نيز زيارت اربعين روحيه ايثارگري و جهادي فعالان اجتماعي را بالا 
مي برد، افزود: تبادل نظر و آشنايي فعالان محلات 2020 با فعاليت ها 
و طرح هاي موفق اجرا ش��ده در اين همايش هاي سه گانه از مهم ترين 
اهداف پي ريزي دومين دوره زيارت اربعين حسيني فعالان اجتماعي 

بوده است. 

حرف، حرف حرفه اي هاست! 
آنان مي گويند نشريات مكتوب جهان از شبكه هاي اجتماعي 
۲درصد اثر پذيرفته اند، چون رس�انه مكتوب، رسانه نخبگان 

است و هنور پرستيژش را دارد. 
حرفه اي ه�ا معتقدند تيراژ روزنامه هاي كش�ور ح�دود ۲۰۰ تا 
۳۰۰هزار است؛ حال آنكه طبق برآورد يونسكو بايد ۸/۵ ميليون 
باشد. . . كشور هاي سوئد، نروژ و ژاپن به اين شاخص رسيده اند. 
آنان به استاندارد ها پايبندند. امروزه مختصر نويسي رويه معمول 
نشريات دنياست؛ ما نيز بايد با مفصل نويسي خداحافظي كنيم!
 حرفه اي ه�ا باور دارن�د ديگر مس�ئوليت نش�ريات مكتوب، 
خبررساني نيست، ش�بكه هاي اجتماعي، متصدي اين امرند. 
كاس�تي عقب ماندن از فض�اي مجازي بايد با تحليل پر ش�ود. 
نيويورك  تايمز مي داند كه هشت ساعت از اخبار عقب است، اما 

مي گويد من در خورشم گوشت فراوان ]تحليل[ مي ريزم! 
با آنكه سراسيمه مي دويم، اما هنوز از حرف حرفه اي ها عقبيم!
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توریسمسلامتمتحولميشود
مع�اون درم�ان وزارت بهداش�ت ب�ا اش�اره ب�ه توانمندي ه�اي 
كش�ور در ح�وزه پزش�كي و س�لامت، در عي�ن ح�ال از 
برنامه ريزي ه�ا براي ايجاد تحول در توريس�م س�لامت خبر داد. 
سعيد كريمي، معاون درمان وزارت بهداشت در نشست هم انديشي 
توسعه خدمات بين الملل سلامت گفت: جايگاه پزشكي ايران در دنيا 
بر همه روشن است. اگر قرار باشد چند حوزه را نام ببريم كه در آن در 
لبه دانش هستيم، يكي از آنها پزشكي است. امروز ديگر نياز به اعزام 
هيچ  بيماري به خارج از كش��ور نداريم؛ در حالي كه در اوايل انقلاب 
هم پزشك از خارج مي آورديم و هم بيمار به خارج اعزام مي كرديم، 
اما امروز به بركت پيشرفت ها ما در همه زمينه هاي پزشكي لبه دانش 
هستيم و اين اعتماد ايجاد كرده است كه مردم كشورهاي ديگر هم 
به خدمات ما اقبال نش��ان دهند و به ايران بيايند تا خدمت سلامت 

دريافت كنند. 
وي افزود: 1۵۵ هزار تخت بيمارستاني در كشور داريم. اگر ضريب 
اشغال متوس��ط 70 درصد باش��د يعني 30 درصد تخت ها به طور 
متوس��ط خالي اس��ت و با اندك هزينه يعني ۴۵ هزار تخت خالي 
داريم كه مي توانيم براي توريس��م سلامت استفاده كنيم. 30 هزار 
مركز درماني به جز مطب ها داريم كه در تمام نقاط كشور پخش و 
آماده ارائه خدمت هستند. 2۵0 مركز داراي مجوز IPD داريم كه 
كيفيت ارائه خدمت به بيماران بين الملل دارند و زمينه بسيار خوبي 

فراهم است. 
كريمي گفت: حدود ۶0 هزار پزشك متخصص و فوق تخصص داريم كه 
توانمندي و مهارت ويژه دارند و نتايج درمان هم به دليل تجربه بالاي 

آنها درخشان است؛ پس بايد از اين پتانسيل استفاده كنيم. 
او تأكي��د كرد: مجلس ش��وراي اس��لامي، وزارت بهداش��ت  و وزارت 
مي��راث فرهنگي   هم��ه در اين ح��وزه نق��ش دارند و ب��ا هماهنگي 
بين بخش��ي قصد ايجاد تح��ول در توريس��م س��لامت را داريم. اين 
كار ب��راي كش��ور ارزآوري دارد و در عي��ن حال س��بب شناس��اندن 
توانايي هاي درماني ما به جهان مي شود. سال قبل بيش از يك ميليون 
 و 200 هزارنفر گردشگر سلامت داش��تيم كه اينها شامل اتباع ساكن 

در ايران نيست. 
وي با بيان اينكه ظرفيت ارزآوري توريس��م سلامت خيلي چشمگير 
است، اظهار كرد: اگر هر كدام از اين گردشگران هزار دلار هم در ايران 

هزينه كرده باشند، بالاي يك ميليارد دلار ارزآوري داشتيم. 

مجوزجدیدتأسیسكودكستان
صادرنميشود

رئي�س س�ازمان مل�ي تعلي�م و تربي�ت ك�ودك از ش�روع 
فرآين�د تطبي�ق كودكس�تان هاي موج�ود كش�ور در س�امانه 
اي�ن س�ازمان خب�ر داد و گف�ت: اكن�ون ب�راي ۳۱ه�زار و 
شده اس�ت.  تش�كيل  پرون�ده  فع�ال،  كودكس�تان   ۵۰۰
مجتبي همتي فر، رئيس سازمان ملي تعليم و تربيت كودك درباره آمار 
كودكستان هاي موجود در كشور گفت: تا وقتي كه سازمان ملي تعليم و 
تربيت كودك تشكيل شود، نمي دانستيم چند مهد كودك، كودكستان، 

پيش دبستان و مشابه آن در كشور وجود دارد. 
وي با اشاره به ساماندهي پايگاه داده كودكستان ها )مهدكودك سابق( 
اظهار كرد: آمار كودكس��تان ها تا قبل از تأسيس سازمان ملي تعليم و 
تربيت كودك به صورت كاغذي و غيرمتمركز محاسبه مي شد و پايگاه 

داده اي در اين زمينه وجود نداشت. 
همتي فر بيان كرد: يكي از كارهاي خيلي مهم ملي كه در فرآيند تطبيق 

مهدكودك ها انجام شد، پروژه ساماندهي اين مراكز بود. 
رئيس س��ازمان ملي تعليم و تربيت كودك با بيان اينكه با سامانه اي و 
الكترونيكي كردن فرآيند تطبيق مهدكودك ها اكنون 31هزارو۵00 
مهدكودك يا كودكستان در سازمان، پرونده تشكيل داده اند، افزود: به 
طور مشخص و طبق پرونده اي كه در سامانه سازمان تشكيل شده است 
31هزارو۵00 كودكستان در كشور وجود دارد كه مؤسس آن مشخص 
اس��ت و فرآيندهاي مربوطه را طي مي كند و در ادامه نيز مكان، مدير، 
نيروي انساني، تجهيرات و نوع كودكس��تان طبق داده هايي كه ثبت 

مي شود در سامانه مشخص خواهد شد. 
همتي فر تصريح كرد: اكنون 31هزارو۵00 پرونده تشكيل شده داريم 
يعني اين تعداد مراكز فعال هستند و ممكن است مراكزي هم باشند كه 

تعطيل و غيرفعال شده اند كه اين مراكز از چرخه خارج شده اند. 
رئيس س��ازمان ملي تعليم و تربيت ك��ودك در خصوص صدور مجوز 
جديد كودكس��تان نيز گفت: فعلًا مجوز جديد ص��ادر نمي كنيم و در 
دوره تطبيق مجوز كودكس��تان هاي قبلي هستيم، چون تكليف اوليه 
كه در اساسنامه سازمان ملي تعليم و تربيت براي ما تعيين شده بود، 

ساماندهي مراكز موجود بود. 
به گزارش مركز اطلاع رساني و روابط عمومي وزارت آموزش و پرورش، 
وي اظهار كرد: وقتي مراكز موجود س��اماندهي ش��وند بايد حريم ها، 
عناوين، بار حقوقي و مالكيت معنوي كودكستان ها نيز مشخص شود 

كه در مراحل پاياني اين فرآيند هستيم. 
همتي فر ابراز كرد: اميدواريم س��اماندهي كودكس��تان هاي موجود تا 
آغاز سال تحصيلي 1۴03- 1۴02 تمام شده و تا نيمه شهريور بتوانيم 
فرآيند صدور مجوز جديد را داشته باش��يم كه كام��لًا الكترونيكي و از 

درگاه ملي مجوزها انجام مي شود. 

  ویژه

زهرا چيذري 
  گزارش  یک


